
LATVIJAS ALPĪNISTU SAVIENĪBAS 

ALPĪNISMA KOMISIJAS SĒDE 

 

Laiks: 2024. gada 17. janvāris plkst. 18.00  

Vieta: ZOOM platforma  

Sēdes vadītājs: Latvijas alpīnistu savienības (turpmāk LAS) Alpīnisma komisijas (turpmāk AK) 

priekšsēdētāja pienākumu izpildītājs Nauris Hofmanis  

Protokolē: Kristīne Hofmane  

 

1. Sēdes dalībnieki  

 

Sēdē piedalās 11 dalībnieki, kuri visi pieslēgušies ZOOM tiešsaistes platformai:  

1. Nauris Hofmanis, Remoss; 

2. Māra Vilciņa, “Kalva-doss”; 

3. Kaspars Vanags, Atsaite; 

4. Mairis Balodis, LACA; 

5. Gita Logina, LAK; 

6. Oļegs Mirošņikovs (klausītājs); 

7. Kristaps Liepiņš (klausītājs); 

8. Normunds Reinbergs (klausītājs); 

9. Dace Grīnvalde (klausītājs); 

10. Aivars (klausītājs); 

11. Ilona (klausītājs). 

 

2. Darba kārtība  

 

Atbilstoši N. Hofmaņa sniegtajai informācijai, par sapulces darba kārtību tiek noteikts:  

1. 2023. gada reģistrēto sportistu apkopojums; 

2. Fotokonkursa nolikums; 

3. Sporta klases piešķiršana, pamatojoties uz Sporta klašu piešķiršanas komisijas lēmumu; 

4. “Alpīnisma pamatelementu apmācības programma” apspriešana; 

5. Aldartorņa aprīkošana kāpšanai ar apakšējo drošināšanu; 

6. Kāpšanas ar apakšējo un augšējo drošināšanu sertifikācijas ieviešanas uzsākšana; 

7. Veterānu saieta organizēšana kopā ar Zelmas kausu. 

 

3. Sapulces diskusija  

 

1) 2023. gada reģistrēto sportistu apkopojums. 

N.H. – IZM atskaitēm nepieciešams reģistrēto sportistu skaits. Tos skaita pēc kritērijiem – 

sportists sasniedzis vismaz 12 gadu vecumu un piedalījies vismaz 2 sacensībās. Pagājušajā gadā 

to apkopoja Kaspars Vilks. Ņemot vērā, ka lielākais vairums sportistu ir no Daugmales, varētu šo 

uzticēt viņam arī šogad. Apņemas sazināties un sarunāt šī uzdevuma izpildi. 



2) Fotokonkursa nolikums. 

M.B. – Nolikums gandrīz gatavs, atsevišķi tehniskie jautājumi par foto iesniegšanu / publicēšanu 

un vērtēšanu vēl jāapspriež ar K. Hofmani, tad varēs publicēt un izsludināt pasākumu. Nolemts 

viena konkursa ietvaros veidot 1 kategoriju, šoreiz – daba. 

 

3) Sporta klases piešķiršana, pamatojoties uz Sporta klašu piešķiršanas komisijas lēmumu. 

N.H. – Sporta klašu piešķiršanas komisija ir pārtaisījusi savu protokolu par III sporta klases 

piešķiršanu A. Donam, atbilstoši mūsu iepriekš sniegtajiem norādījumiem. Visi kritēriji no 

sportista puses ir izpildīti. 

Balsojums “Vai atbalstu III sporta klases alpīnismā piešķiršanu A. Donam” – 5 PAR. 

Lēmums – piešķirt III sporta klasi alpīnismā Aleksejam Donam. 

 

4) “Alpīnisma pamatelementu apmācības programma” apspriešana.  

N.H. – AK locekļiem ir izsūtīta “Alpīnisma pamatelementu apmācības programma”, ko 

izstrādājuši klubu LACA un Traverss alpīnisma instruktori. Mērķis ir no LAS puses piedāvāt 

vienotu programmu pēc kā vadīties visiem alpīnisma instruktoriem gatavojot un vadot 

nodarbības jaunajiem alpīnistiem. 

K.V. – Ir mācījies gan LACA kalnu skolā, gan K. Liepiņa Kalnu grupā, tomēr nav apguvis visu, 

kas ir iekļauts šajā programmā. Programma ir pārāk apjomīga iesācēju apmācībai un visticamāk, 

ka ir tajā uzskaitīts vairāk nekā tikai “pamatelementi”. Diskusijas par atsevišķu elementu 

pielietojumu, lietderību, kā arī nosaukumiem latviešu valodā. 

K.L. – Labprāt iepazītos ar šo programmu un sniegtu arī savu instruktora pieredzi un viedokli tās 

papildināšanā, uzlabošanā. Piekrīt, ka atsevišķiem elementiem labāk būtu lietojami starptautiski 

atzīti un saprotami nosaukumi, lai labāk komunicētu ārvalstīs, kā arī tos var vieglāk atrast un 

papildus izpētīt, apgūt internetā. 

Nolemts nosūtīt K. Liepiņam “Alpīnisma pamatelementu apmācības programmu”, sagaidīt 

komentārus, ieteikumus un tad turpināt diskusijas. 

 

5) Aldartorņa aprīkošana kāpšanai ar apakšējo drošināšanu. 

K.V. – Šobrīd Aldara torņa projektā ir paredzēti 20 āķi uz torņa ārējās fasādes, tomēr tie ir 

izvietoti haotiski pa fasādi (atbilstoši vēsturiskajām vietām) un nav izmantojami kāpšanai ar 

apakšējo drošināšanu. Piedāvājums – paredzēt vēl papildus 120 āķu iestrādi, lai tornis būtu 

pilnvērtīgi izmantojams kāpšanai ar apakšējo drošināšanu. 

K.L. – 20 āķi uz torņa ārējās fasādes ir paredzēti vēsturiskajās vietās, kur, kāpjot ar tradicionālo 

drošināšanu, tika veidotas drošināšanas stacijas uz saviem punktiem, kurām papildus drošību 

garantēja šis stingrais āķis. Līdzīga doma bija arī sarunās ar arhitektu par šo 20 āķu nomaiņu uz 

jauniem, drošākiem, lai tos izmantotu kā papildus punktus, nevis kāptu ar apakšējo drošināšanu 

pa visu torni. Protams, torņa aprīkošana ar vairāk āķiem būtu tikai ieguvums alpīnistiem. 

N.R. – Šobrīd nepieciešams vienoties ar arhitektu par augšējo drošināšanas punktu risinājumu. 

Mūsu līdzšinējās idejas ir noraidītas, tomēr mūs arī neapmierina arhitekta piedāvātais risinājums, 

kurā uz visa torņa ir tikai 8 drošināšanas stacijas. Pēc aprēķiniem varētu izvietot vismaz 17  

drošināšanas stacijas, tai skaitā uz torņa ziemeļu sienas un mazā tornīša. Tā kā esam saspīlētu 

pārrunu posmā un mūsu primārais mērķis ir augšējie drošināšanas punkti atbilstošā risinājumā un 

skaitā, nebūtu prātīgi šobrīd uzbāzties ar jautājumu par vēl 120 āķu iestrādi. 



K.V. – Šobrīd būtu konceptuāli jāvienojas par to, ka tornis jāaprīko ar vairāk āķiem nekā šobrīd 

paredzēts projektā. Tālākajās darbības jau būtu meklēt tehniskos risinājumus, veikt pārrunas ar 

arhitektiem, finanšu meklēšana u.c. 

M.V. – Vai šo papildus 120 āķu uzstādīšanu tagad iestrādāt līgumā? Jo šobrīd mums jāizpilda 

sava puse par 20 āķu uzstādīšanu, bet šis būtu nākotnes jautājums, ko mēs šobrīd īsti nevaram 

lemt. 

K.V. – Koncepts par torņa aprīkošanu ar 140 āķiem pēc torņa nodošanas ekspluatācijā 2 mēnešu 

laikā, kā to paredz sadarbības līgums. 

M.V. – Tas nav jāizdara 2 mēnešu laikā, šis termiņš ir dots 20 āķu uzstādīšanai. Papildus āķu 

uzstādīšana var notikt pēc tam, kad tornis tiks nodots apsaimniekotājam. 

K.V. – Šobrīd nepieciešams balsot par āķu iestrādes nepieciešamību, kad vienosimies ar Rīgas 

Domi, apsaimniekotāju, tad redzēs. Konceptuāla vienošanās, ka AK virza šo jautājumu uz 

priekšu. 

N.H. – Kopsavilkums - šobrīd līgums paliek kāds tas ir (20 āķu uzstādīšana 2 mēnešu laikā pēc 

torņa nodošanas ekspluatācijā), bet nākotnē mēs vēlamies vēl papildus āķu uzstādīšanu. 

Balsojums “Vai atbalstu papildus āķu uzstādīšanu Aldara tornī” – 4 PAR, 1 ATTURAS. 

Lēmums – virzīt ideju par papildu āķu uzstādīšanas nepieciešamību Aldara tornī pēc torņa 

nodošanas ekspluatācijā. 

 

6) Kāpšanas ar apakšējo un augšējo drošināšanu sertifikācijas ieviešanas uzsākšana. 

K.V. – Nepieciešams ieviest sistēmu, kur cilvēks iziet apmācību kursus par to, ka viņš prot 

drošināt pie kāpšanas sienas, tad saņemt apliecību un droši piedalīties nodarbībās pie kāpšanas 

sienas. Daudz kur Eiropā ir šāda sistēma. Problēma, ka, atnākot jaunam cilvēkam uz zāli, neviens 

nezina un visbiežāk nepārbauda viņa spējas, kas potenciāli var novest pie nelaimes gadījumiem. 

N.R. – Šis jautājums jau vairākkārtēji ir apspriests kāpšanas komisijā. Tā ir kāpšanas zāļu 

atbildība kuriem cilvēkiem atļaut drošināt vai neatļaut. Būtu nepieciešamas kopējas sarunas starp 

kāpšanas zāļu treneriem, administratoriem, lai savstarpēji vienotos par šādas sistēmas izstrādi. 

Līdz šim gan šāda iniciatīva atsaucību nav guvusi. 

K.H. – LAS var izstrādāt vadlīnijas, bet tās nav saistošas un jāievēro ne LAS biedriem, kam 

pieder kāpšanas zāles, nedz kādam citam. Līdz ar to mums īsti nav jēgas tērēt laiku un resursus, 

jo tāpat visa atbildība ir tieši kāpšanas zāles treneriem, administratoriem. 

 

7) Veterānu saieta organizēšana kopā ar Zelmas kausu. 

K.V. – Sarunās ar Pēteri Kūli radusies ideja par veterānu pasākuma rīkošanu. Tomēr atsevišķu 

tikšanos kafejnīcā nevienam negribas. Saturīgāk būtu visiem kopīgi tikties sacensību gaisotnē, 

vakara programmā iekļaujot arī sarunas un aktivitātes ar pieredzējušajiem alpīnistiem. 

Nolemts sazināties ar Oļegu Silinu, kas rīkos Zelmas kausu un vienoties par papildus 

izglītojošas, izklaidējošas vakara programmas iekļaušanu sacensību programmā. 

 

Sēde tiek slēgta plkst. 20.00 

 

Sēdes vadītājs N. Hofmanis   ______________________________  

 



Sēdes protokolists K. Hofmane   ___________________________ 


